
č. j.: VSPJ/03687/2024– PID: VSPJX002JP2I 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č.5/2024 ze dne 18. července 2024 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  10 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  3 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Valerie Göttlerová, Alena Vrtalová 

Hosté: rektor doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D.; kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D.; vedoucí 
kanceláře rektora Bc. Milena Vlčková 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 
1. Zahájení 
2. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

- Návrh novely vnitřního předpisu VŠPJ – Statut VŠPJ – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. b) bod 
3 zákona 

- Návrh novely vnitřního předpisu VŠPJ – Vnitřní mzdový předpis VŠPJ – ke schválení dle § 9 
odst. 1 písm. b) bod 3 zákona 

- Změna rozpočtu VŠPJ pro rok 2024 (1. aktualizace rozpočtu) – ke schválení podle § 9 odst. 1 
písm. c) zákona 

- Záměr rektora jmenovat novou prorektorku pro rozvoj, strategii a kvalitu – k vyjádření podle 
§ 9 odst. 2b) zákona 

- Návrh na jmenování nové interní členky Akademické rady VŠPJ, a to Mgr. Jany Gabrielové, 
PhD., garantky bakalářského profesně zaměřeného studijního programu Zdravotně sociální 
péče – k udělení souhlasu ke jmenování podle § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

- Návrh na jmenování členky Disciplinární komise VŠPJ s účinností od 15. 9. 2024, a to RNDr. 
Jitky Ryškové, akademické pracovnice Katedry cestovního ruchu VŠPJ (opětovné jmenování), 
z důvodu uplynutí stávajícího funkčního období – k udělení souhlasu ke jmenování podle § 9 
odst. 1f) zákona 

3. Různé 

− Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) Dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 
Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 
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Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako zapisovatelku Ing. Mgr. Blanku Šimánkovou Hornovou, Ph.D. 
a ověřovatele zápisu Ing. Stanislavu Dvořákovou, Ph.D. a Ing. Bc. Karla Dvořáka, Ph.D. a navrhla  
o tomto návrhu hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

2. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Návrh novely vnitřního předpisu VŠPJ – Statut VŠPJ 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor seznámil senátory s návrhem novely uvedeného vnitřního přepisu VŠPJ.  

V rámci diskuse k tomuto bodu zodpověděl rektor dotazy Dr. Dvořákové a Dr. Dvořáka.  

Dotazy se týkaly článků 4.6, 5.3.d, 12, 14.8 a Fondy 8. Odpověď pana rektora byla k jednotlivým 
bodům byla: bod 4.6 byl upraven, aby reflektoval organizační strukturu VŠPJ; bod 5.3.d se odvíjí 
od zavedení Rady studijních programů; bod 12 je správně a nerozporuje Jednací řád 
Akademického senátu; u bodu 14.8 rektor vysvětlit jaký je rozdíl mezi úhradou za vzdělávání 
na Univerzitě třetího věku a mikrocertifikáty, které jsou spíše nabízené kurzy a ne vzdělávání, 
jak to chápe zákon. Na pana rektora padl od Dr. Dvořáka dotaz, jak se vybírají osoby na 
vyznamenání a rektor Horák na základě dotazu upřesnil a vysvětlil příslušný proces. 

Jelikož k návrhu novely uvedeného vnitřního předpisu VŠPJ nebylo po úpravě příslušných 
odstavců ze strany senátorů dalších dotazů, připomínek ani návrhů na doplnění, bylo 
přistoupeno k hlasování o jeho schválení: 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Statut VŠPJ. 

Hlasování: 

ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Návrh novely vnitřního předpisu VŠPJ – Vnitřní mzdový předpis VŠPJ  

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor seznámil senátory s návrhem novely uvedeného vnitřního přepisu VŠPJ.  

V rámci diskuse k tomuto bodu zodpověděl rektor dotazy senátorek a senátorů. Z diskuze 
vyplynulo, že článek 16 byl nejednoznačný. Na zasedání Akademického senátu došlo 

k doplněno a přeformulování. Nové zněmí článku 16 je: 

 

Článek 16 
Příplatek za výuku ve studijních programech reagujících na strategickou potřebu 

společnosti 

1) V případě, že bude některý studijní program uskutečňovaný na VŠPJ označen 
poskytovatelem finančních prostředků jako strategický, klíčový, společensky potřebný 
či účelný, může být zaměstnanci přiznán příplatek za výuku v programech reagujících 
na strategickou potřebu společnosti.  

2) Tento příplatek je přiznán vždy na dobu určitou, zpravidla na období jednoho 
akademického roku nebo po dobu participace akademického pracovníka na výuce 
v programu reagujícímu na strategickou potřebu společnosti. 
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3) Přiznání tohoto příplatku a jeho výši rozhoduje rektor. Může být stanoven až do výše 
200 % přiznaného mzdového tarifu. 

4) Tento příplatek je nenárokovou složkou mzdy. 

 

12:51 v průběhu diskuze odchod senátorky Veroniky Severové. 

Jelikož k návrhu novely uvedeného vnitřního předpisu VŠPJ nebylo ze strany senátorů dalších 
dotazů, připomínek ani návrhů na doplnění, bylo přistoupeno k hlasování o jeho schválení: 

Akademický senát projednal a schvaluje Vnitřní mzdový předpis VŠPJ upravený na základě 
připomínek. 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Změna rozpočtu VŠPJ pro rok 2024  

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor uvedl, že VŠPJ provedla interní rozpočtové opatření z důvodu aktualizace čerpání 
kapitálových výdajů. V rámci současného investičního plánu jsou navrženy nové požadavky, 
které vzešly z aktuálních potřeb naší školy. Tyto nové investiční akce „Památník popraveným 
nevinným obětem komunistického režimu u VŠPJ“, „Menza – vybavení pro přípravu jídel“ 
a „Bezdrátový systém zónové regulace vytápění“ budou financovány z Fondu reprodukce 
investičního majetku. 

Ze strany senátorů byl dotaz na „Památník popraveným nevinným obětem komunistického 
režimu u VŠPJ“ – dotaz Dr. Dvořákové byl, jestli se jedná o již odhalený památník nebo bude 
ještě jiná realizace památníku. Odpověď pana rektora byla, že se jedná o odhalený památník 
z červnových oslav školy. Dr. Dubnová se zeptala na „Bezdrátový systém zónové regulace 
vytápění“. Odpověď pana kvestora byla, že náklady na bezdrátový systém se škole na úsporách 
energií vrátí za tři roky. 

Jelikož k předloženému materiálu nebylo ze strany senátorů žádných dalších dotazů ani 
připomínek, bylo přistoupeno k hlasování: 

Akademický senát projednal a schvaluje změnu rozpočtu VŠPJ pro rok 2024. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Záměr rektora jmenovat novou prorektorku pro rozvoj, strategii a kvalitu  

Rektor seznámil přítomné senátory se svým záměrem jmenovat novou prorektorku pro rozvoj, 

strategii a kvalitu, a to Ing. Ivetu Slancovou, MBA, s účinností od 1. září 2024. 

S Ing. Slancovou byla věc předem projednána a jmenovaná s návrhem vyslovila souhlas. 

Jelikož k předkládanému záměru rektora nebylo ze strany senátorů žádných dotazů 
a připomínek, bylo přistoupeno k hlasování: 

Akademický senát projednal a bere na vědomí záměr rektora jmenovat jako novou 
prorektorku pro rozvoj, strategii a kvalitu Ing. Ivetu Slancovou, MBA, s účinností od 1. září 
2024. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 



4 

− Návrh na jmenování nové interní členky Akademické rady VŠPJ 

Rektor seznámil senátory se záměrem vedení VŠPJ jmenovat novou interní členku AR VŠPJ 
Mgr. Janu Gabrielovou, PhD., nově garantku bakalářského studijního programu Zdravotně 
sociální péče od 1. července 2024. 

Tento záměr odůvodnil tím, že požadavkem vedení VŠPJ je, aby interními členy AR VŠPJ byli 
zejména garanti studijních oborů a programů VŠPJ a členové užšího vedení VŠPJ. 

S dr. Gabrielovou byla věc předem projednána a jmenovaná s tímto záměrem vyslovila 
souhlas. 

Dr. Dubnová senátorkám a senátorům vysvětlila důvod změny garantky, kdy stávající garant 
doc. Urban je pracovně vytížen a strategicky je lepší mít garantku s vyšší disponibilitou. 

K tomuto bodu nebylo ze strany senátorů dalších dotazů a připomínek, proto bylo přistoupeno 
k hlasování: 

Akademický senát dává rektorovi souhlas ke jmenování Mgr. Jany Gabrielové, PhD., interní 
členkou Akademické rady VŠPJ. 

 

Hlasování: 
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 1 SCHVÁLENO 

− Návrh na jmenování nové členky Disciplinární komise VŠPJ s účinností od 15. 9. 2024,  

a to RNDr. Jitky Ryškové, akademické pracovnice Katedry cestovního ruchu VŠPJ, z důvodu 
uplynutí stávajícího funkčního období paní RNDr. Jitky Ryškové. 

Rektor seznámil senátory s končícím funkčním obdobím členky Disciplinární komise VŠPJ (DK 
VŠPJ), RNDr. Jitky Ryškové, akademické pracovnice Katedry cestovního ruchu VŠPJ, ke dni  
14. 9. 2024.  

Rektor navrhuje paní RNDr. Jitku Ryškovou opětovně jmenovat členkou DK VŠPJ s účinností od 
15. 9. 2024 do 14. 9. 2026.  

Jelikož ze strany přítomných senátorů nebylo k tomuto bodu programu žádných dotazů, 
návrhů či připomínek, bylo přistoupeno k hlasování.  

Akademický senát dává rektorovi souhlas ke jmenování RNDr. Jitky Ryškové, akademické 
pracovnice Katedry cestovního ruchu VŠPJ, za členku Disciplinární komise VŠPJ s účinností od 
15. 9. 2024.  

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 
 

3. Různé 

- Informace rektora o novinkách na VŠPJ  

Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

a) Akreditace 

- Dne 6. 6. 2024 Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství rozhodla  
o prodloužení platnosti akreditace bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu 
programu Cestovní ruch se standardní dobou studia 3 roky v prezenční a kombinované formě 
studia na dobu 5 let. 
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- Dne 27. 6. 2024 byla na Národní akreditační úřad pro vysoké školství odeslána žádost  
o změnu garanta bakalářského profesně zaměřeného programu Zdravotně sociální péče. 

- Dne 28. 6. 2024 byla na Národní akreditační úřad pro vysoké školství odeslána kontrolní 
zpráva ve věci akreditace bakalářského profesně zaměřeného studijního programu 
Zdravotně sociální péče v prezenční a kombinované formě studia se standardní dobou studia 
tři roky. 

b) Různé 

− Oslavy, které připadly na týden od 3. do 9. června 2024, se nesly v duchu kulturních, 
společenských, vzdělávacích, ale také sportovních akcí. Narozeninový týden odstartoval 
rektor VŠPJ Zdeněk Horák rozkrojením narozeninového dortu ve vestibulu VŠPJ. Následovalo 
uložení předmětů reprezentujících VŠPJ do časové kapsle pro příští generace a zasazení 
památné lípy v Parku VŠPJ. Pondělní večer patřil slavnostnímu ceremoniálu v Horáckém 
divadle Jihlava. Předány byly pamětní medaile Vysoké školy polytechnické Jihlava těm 
osobnostem, které se zasloužily o šíření vzdělanosti a akademických svobod a rozvoj Vysoké 
školy polytechnické Jihlava, významně na VŠPJ působily a přispěly tak k vědecko-výzkumnému, 
tvůrčímu a pedagogickému zaměření vysoké školy. Rektor Zdeněk Horák předal u příležitosti 
20 let VŠPJ celkem 22 pamětních medailí, dvě z nich in memoriam.  

− Týden vysokého školství v Jihlavě spojený s oslavami 20 let VŠPJ uzavřel ve dnech od 7.  
do 9. června 2024 Memoriál rektora Ladislava Jirků – VŠPJ Cup. První ročník mezinárodního 
baseballového turnaje, který se koná na počest prvního rektora VŠPJ a jednoho ze zakladatelů 
baseballu v Jihlavě Ladislava Jirků, se uskutečnil ve Sportovním areálu ZŠ Otokara Březiny a ZŠ 
Demlova v rámci projektu Sportujeme s VŠPJ. Akci podpořil Kraj Vysočina a statutární město 
Jihlava. O putovní pohár v baseballu si přijela zahrát družstva soutěžící v mládežnické kategorii 
do 13 let z České republiky, Slovenska, Rakouska a Německa. Po napínavém souboji ve finále 
s Ježky Jihlava nakonec dosáhl na vítězství A-team z Rakouska, jehož členové převzali putovní 
pohár od rektora VŠPJ Zdeňka Horáka a náměstka primátora města Jihlava Richarda 
Šedivého. 

− PhDr. Marek Ženíšek, Ph.D. ministr pro vědu a výzkum, strávil ve středu 19. června 2024 část 
dopoledne na Vysoké škole polytechnické Jihlava. Návštěva předcházela výjezdnímu zasedání 
vlády České republiky v Havlíčkově Brodě spojenému s jednáním o dukovanské elektrárně 
a dotacích. V rámci své návštěvy na VŠPJ se ministr Ženíšek setkal s prorektorkou pro studium 
Ing. Martinou Kuncovou, Ph.D., a vedoucím katedry technických studií doc. Ing. Radkem 
Kolmanem, Ph.D. Společně s nimi také absolvoval exkurzi po laboratořích katedry 
technických studií včetně laboratoře 3D tisku, laboratoře experimentálního měření a kyber-
fyzikální továrny v suterénu Výukového centra VŠPJ. Navštívil také nedávno otevřenou 
simulační učebnu porodního sálu katedry zdravotnických studií vybavenou nejmodernějším 
nemocničním vybavením, ve které si studující mohou vyzkoušet reálné postupy na reálných 
přístrojích. 

− Ve dnech 6. - 7. června 2024 se ve Výukovém centru VŠPJ konala konference Fórum rodinné 
politiky 2024. Jednalo se o sedmý ročník konference Ministerstva práce a sociálních věcí, 
kterého se mimo jiné účastnil i ministr práce a sociálních věcí ČR Ing. Marian Jurečka. Jedná se  
o pravidelnou platformu pro odborníky i veřejnost o rodinné politice, která nabízí prostor pro 
sdílení zkušeností a osvěty v oblasti podpory rodin a neformální péče. Dr. Dubnová poprosila 
o předání poděkování členkám Kanceláře rektora a pracovníkům PTO za úspěšnou realizaci 
této konference. 

− V aule Výukového centra VŠPJ se ve dnech 9.-11. července 2024 uskutečnily slavnostní 
promoce absolventek a absolventů profesně zaměřených bakalářských i navazujících 
magisterských studijních programů. V průběhu 3 dnů se odehrálo 7 slavnostních obřadů, 
kterými symbolicky zakončilo úspěšné studium takřka 300 čerstvých držitelů titulů Bc., Mgr.  
i Ing. 
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− Dne 17. 7. 2024 navštívil Vysokou školu polytechnickou Jihlava poslanec Ing. Lukáš Vlček, Dis. 
V rámci své návštěvy se Ing. Vlček setkal s rektorem VŠPJ, aby v souvislosti s hospodářskou 
strategií prodiskutovali především budoucnost českého školství. Pan poslanec zmínil, že VŠPJ 
hraje zásadní regionální roli v přípravě svých absolventů pro praxi například v oblasti 
zdravotnictví, inovací s vysokou přidanou hodnotou nebo dalších klíčových projektech ve 
spolupráci s firmami. 

− Rektor dále informoval senátory o přípravách novely zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých 
školách a o změně a doplnění dalších zákonů (Zákon o vysokých školách). K pracovní verzi 
návrhu zákona, kterým se mění zákon o vysokých školách a další související zákony týkající se 
zajišťování kvality v terciárním vzdělávání, členové České konference rektorů zaslali dopis 
ministru školství, mládeže a tělovýchovy, ke kterému přiložili svých 199 připomínek 
k navrhované novele. 
 

Akademický senát bere na vědomí informace rektora o novinkách na VŠPJ. 

 

− c) Různé senát 

- diskuse na téma zasílané dokumenty a stanovování termínů zasedání AS 

Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání 
Akademického senátu VŠPJ v době dovolených. Rektor se připojil s poděkováním za přístup 
Akademického senátu k projednávaným bodům. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ nebyl stanoven, ale předpokládaný termín je druhá polovina 
září 2024. 

Zapsala:  Ing. Mgr. Blanka Šimánková Hornová, Ph.D.   …..………..……………………………..… 

Za správnost: Ing. Bc. Karel Dvořák, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

 Ing. Stanislava Dvořáková, Ph.D. ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 

 

 


